

# ການອຸທິດສ່ວນບຸນໄປຫາຜູ້ຕາຍ ກໍລະນີໃດເພິ່ນຈິ່ງໄດ້ຮັບ ? ຖ້າບໍ່ໄດ້ຮັບ ບຸນນັ້ນເສີຍເປົ່າຫລື ?

ພະຍາມິລິນ:

ຄົນທັງຫລາຍໃຫ້ທານເຂົ້ານໍ້າໂພຊະນະອາຫານ ຜ້າຈິວອນ ເຄື່ອງອັດຖະບໍລິຂານ ບາດ ຜ້າ ແລ້ວອຸທິດສ່ວນບຸນໄປຫາຍາດພີ່ນ້ອງພໍ່ແມ່ທັງຫລາຍທີ່ລ່ວງລັບໄປ ແລ້ວ ດ້ວຍຄຳວ່າດັ່ງນີ້ “ອິທັງຜະລັງ” ອັນວ່າຜລະສ່ວນບຸນອັນຂ້າໄດ້ກະທຳນີ້ ຈິ່ງໄປຮອດໄປເຖິງຍາດທັງຫລາຍເປັນຕົ້ນວ່າ ພໍ່ ແມ່ ພີ່ນ້ອງທັງຫລາຍທີ່ຕາຍໄປ ສູ່ບໍຣະໂລກພາຍໜ້ານັ້ນເທີ້ນ ຈິ່ງໃຫ້ເຂົາໄດ້ກິນເຂົ້ານໍ້າໂພຊະນະອາຫານ ແລະ ເສື້ອຜ້າທັງຫລາຍຜູ່ງນີ້ເທີ້ນ ວ່າດັ່ງນັ້ນ - ສ່ວນບຸນນັ້ນຍັງໄປຮອດໄປເຖິງສັດທັງ ຫລາຍອັນເປັນຍາດພີ່ນ້ອງເຜົ່າວົງສາເມື່ອກ່ອນອັນຊະລື ຫລືວ່າບໍ່ໄປຮອດໄປເຖິງ ນັ້ນຈາ ?

ປຣະການ ໑ ສັດທັງຫລາຍຜູ່ນັ້ນຍັງຈັກໄດ້ສເວີຍຜລະແຫ່ງບຸນກຳນັ້ນສັງງອັນ ຊະລື ຫລືວ່າບໍ່ໄດ້ສເວີຍນັ້ນຈາ ?

ມະຫານາຄະເສນ:

ດູຣາມະຫາຣາດ ສັດທັງຫລາຍລາງພ່ອງກໍໄດ້ສເວີຍກຸສົນແຫ່ງບຸນກຳອັນຄົນ ທັງຫລາຍຜູ່ເປັນຍາດກະທຳບຸນອຸທິດໄປເຖິງດັ່ງນັ້ນ ສັດທັງຫລາຍລາງພ່ອງກໍບໍ່ ໄດ້ສເວີຍຜລະແຫ່ງກຸສົນອັນຍາດກະທຳອຸທິດໄປຫານັ້ນແລ

ພະຍາມິລິນ:

ຂ້າແຫ່ງເຈົ້າກູ ສັດທັງຫລາຍຜູ່ໃດໄດ້ສເວີຍຍັງຜລະແຫ່ງກຸສົນບຸນອັນຍາດພີ່ ນ້ອງອຸທິດໄປຫານັ້ນຈາ?

ມະຫານາຄະເສນ:

ດູຣາມະຫາຣາດ ສັດທັງຫລາຍຜູ່ໄດ້ໄປເກີດໃນນາຣົກນັ້ນບໍ່ໄດ້ສເວີຍຍັງຜລະ ແຫ່ງກຸສົນບຸນກຳອັນຄົນທັງຫລາຍຜູ່ເປັນຍາດກະທຳອຸທິດໄປຫານັ້ນແລ - ເຫດ

ສັດນາຣົກທັງຫລາຍເທົ່າປະກອບດ້ວຍທຸກທຸງແທ້ສິ່ງດຽວ ຊື່ວ່າສຸກນ້ອຍ ໑ ກໍ  
ບໍ່ມີ ເຫດດັ່ງນັ້ນຜລະແຫ່ງກຸສົລບຸນອັນຍາດພົ້ນອຸທິດໄປຫານັ້ນ ບໍ່ໄປຮອດ  
ໄປເຖິງເຂົາໄດ້ແລ.

ປຣະການ ໑ ສັດເດຍຕຣະສານບໍ່ໄດ້ສເວີຍຍັງຜລະສ່ວນບຸນອັນຄົນທັງຫລາຍ  
ຜູ້ເປັນຍາດອຸທິດໄປຫານັ້ນ-ເຫດວ່າສັດເດຍຕຣະສານທັງຫລາຍນັ້ນເຂົາຫາກກິນ  
ອາຫານອັນອື່ນ ເປັນຕົ້ນວ່າກິນຫຍ້າແລະໃບໄມ້ເປັນອາຫານຂອງກິນສັດ ເຫດດັ່ງ  
ນັ້ນ ເຂົານໍ້າໂພຊະນະອາຫານທີ່ອັນເກີດດ້ວຍບຸນນັ້ນກໍບໍ່ໄປຮອດໄປເຖິງແກ່ເຂົາ.

ປຣະການ ໑ ເຂົາກໍບໍ່ມີປຣະໂຫຍດດ້ວຍເຂົ້າຂອງເງິນຄໍາແລະເຄື່ອງບໍລິໂພກທັງ  
ຫລາຍ ເຫດດັ່ງນັ້ນ ອັນຍາດທັງຫລາຍຜູ້ຕາຍແລ້ວໄດ້ໄປເກີດເປັນສັດເດັຍຕຣະ  
ສານນັ້ນໂລດບໍ່ໄດ້ສເວີຍຍັງກຸສົລບຸນກໍາອັນຄົນທັງຫລາຍຜູ້ເປັນຍາດພົ້ນອຸ  
ທິດໄປຫານັ້ນແລ.

ປຣະການ ໑ ເຫລົ່າເຜດທັງຫລາຍສີ່ຈໍາພວກ - ໓ ຈໍາພວກບໍ່ໄດ້ສເວີຍຜລະບຸນ  
ອັນຜູ້ເປັນຍາດອຸທິດໄປຫານັ້ນແລ -ເຜດ ໓ ຈໍາພວກນັ້ນຄືວ່າ **ນະຖະມະຕັນຕິກາ**  
ຈໍາພວກ ໑ **ຂຸບປິປາສາ** ຈໍາພວກ ໑ **ກາລະກັນຈະກາ** ຈໍາພວກ ໑ ເປຕາ ໓  
ຈໍາພວກນີ້ບໍ່ໄດ້ສເວີຍຍັງຜລະສ່ວນບຸນອັນຍາດອຸທິດໄປຫາ ເທົ່າວ່າເຜດອັນຊື່ວ່າ  
**ປຸຣຸຊິວິໂນ** ນັ້ນກໍໄດ້ສເວີຍຍັງຜລະສິ່ງດຽວ (ມີແຕ່ເຜດຈໍາພວກ **ປຸຣຸຊິວິໂນ** ທ່ານຈິ່ງໄດ້  
ຮັບຜົນທານ).

ໄນຍະນຶ່ງວ່າ ເຜດ ໓ ຈໍາພວກນັ້ນຍັງໄດ້ສເວີຍຜລະອັນຄົນຜູ້ເປັນຍາດພົ້ນອຸກະ  
ທໍາອຸທິດໄປເຖິງນັ້ນ ຄືວ່າຈໍາພວກອັນຊື່ວ່າ **ປຸຣຸປະຊິວິໂນ** ນັ້ນວ່າເຜດອັນລ້ຽງຊີ  
ວິດດ້ວຍກ້ອນເຂົ້າອັນອາໄສເຊິ່ງທ່ານຜູ້ອື່ນຫາກໃຫ້ນັ້ນ **ປິປາສິໂຕ** ເຜດຈໍາພວກ  
໑ ຊື່ວ່າ **ປິປາສິໂຕ** ປະກະຕິອັນບໍ່ຢາກນໍ້າ **ນິຂະຖາມະ** ນິຕັນທິເປຕາ ເຜດຈໍາ  
ພວກ ໑ ມີປັກກະຕິອັນໄຟຫາກໃໝ່ ໓ ຈໍາພວກນີ້ຍັງໄດ້ສເວີຍຜລະແຫ່ງບຸນກໍາ  
ອັນຄົນຫາກກະທໍາອຸທິດໄປຫານັ້ນແລ ຄົນທັງຫລາຍຜູ້ຖືມິຈສາທິດຖືທຸງນັກຄັນ  
ຕາຍກໍໄດ້ເກີດເປັນເຜດຢູ່ໃນໂລກັນຕະຣະນາຣົກ ຄືຣະແວກຫວ່າງຈັກກະວານ ໓

ອັນນັ້ນອັນມາສຸມກັນເປັນດັ່ງໝໍ້ ໓ ລູກມາຕັ້ງສຸມກັນໄວ້ນັ້ນ ຣະແວກຫວ່າງຈັກກະ  
ວານອັນນັ້ນຮັສມີພຣະຈັນແລະພຣະອາທິສກໍບໍ່ສອງແຈ້ງໄດ້ ມືດນັກແລ ພາຍຕໍ່າ  
ນັ້ນມີນ້ຳສຣະໝູດອັນເຢັນນັກ ສັດຕົວໃດໄດ້ຕົກກໍເຊື່ອມໄປເປັນດັ່ງເຂົ້າແບ້ງຕົກ  
ນ້ຳນັ້ນແລ ເຜດທັງຫລາຍຜູ້ເກີດໃນທີ່ນັ້ນເຂົາເທົ່າປົນໜີຜ່າໄປແລ້ວ ຄັນວ່າຈວບ  
ພົບກັນທີ່ໃດກັນແລ້ວພາກັນໄປໃນນ້ຳສີທັນທະສຣະໜອງ ອັນເຢັນນັກນັ້ນແລ້ວ  
ເຊື່ອມໄປ ຕາຍໄປແລ້ວພອຍຍັງຄືນເກີດເປັນເຜດຢູ່ໃນຫວ່າງຈັກກະວານທີ່ນັ້ນ  
ຕາບຕໍ່ເທົ່າອັນສ້ຽງວິບາກເຂົາແລ ເຜດຈຳພວກນັ້ນກໍບໍ່ໄດ້ສເວີຍຍັງຜລະສ່ວນບຸນ  
ອັນຄົນທັງຫລາຍຜູ້ກະທຳອຸທິດໄປຫານັ້ນແລ ເຫດສັດທັງຫລາຍອັນເກີດໃນທີ່ນັ້ນ  
ເຂົາໄດ້ສເວີຍຍັງທຸກມາກນັກທຽງແທ້ສິ່ງດຽວ ຄົນທັງຫລາຍຜູ້ນັ້ນຕາຍແລ້ວໄດ້  
ເກີດເປັນຄົນກໍດີ ໄດ້ເກີດເປັນເທວະດາ ອິນ ພຣົມ ກໍດີແລ ມີດັ່ງນັ້ນ ໃນຂນະອັນ  
ນັ້ນຄົນຜູ້ເປັນຍາດພີ່ນ້ອງຫລອນກະທຳບຸນອຸທິດສ່ວນບຸນຫາດັ່ງນັ້ນ ບຸກຄົນທັງ  
ຫລາຍຜູ້ນັ້ນກໍຍັງຈັກໄດ້ສເວີຍສ່ວນບຸນອັນນັ້ນມາກ ຄືວ່າຄົນອັນຫລອນມີເຂົ້າຂອງ  
ເງິນຄຳກໍດີ ມີມາກນັກກວ່າເກົ່າເລົ່າ ໃນຂນະເມື່ອຄົນຜູ້ເປັນຍາດກະທຳບຸນອຸທິດ  
ໄປຫານັ້ນ ເທວະດາແລະພຣະຍາອິນພຣະຍາພຣົມຜູ້ນັ້ນ ມີເຂົ້າຂອງສົມບັດທິບໍ່  
ຫ່ອນເກີດມີມາກນັກກວ່າເກົ່າເລົ່າໃນຂນະອັນຍາດກະທຳອຸທິດສ່ວນບຸນໄປຫານັ້ນ  
ແລ.

ພະຍາມິລິນ:

ຂ້າແຫ່ງເຈົ້າກູ ໃນເມື່ອບຸກຄົນທັງຫລາຍຜູ້ກະທຳບຸນໃຫ້ທານແລ້ວອຸທິດສ່ວນບຸນ  
ໄປຫາຍາດພີ່ນ້ອງຜູ້ຕາຍໄປແລ້ວນັ້ນ ຜິວ່າເຂົາຕົກນາຣົກແລະເປັນສັດເດຍຣະ  
ສານສະນັ້ນ ບຸນອັນນັ້ນກໍບໍ່ໄປຮອດໄປເຖິງເຂົາໄດ້ດັ່ງນັ້ນ - ຄັນດັ່ງນັ້ນ ບຸນອັນ  
ໄດ້ກະທຳນັ້ນໂລດເສັຍເປົ່າດາຍນັ້ນອັນຊະລີ ?

ມະຫານາຄະເສນ:

ດູຣາມະຫາຣາດ ກຸສິລບຸນອັນນັ້ນກໍຈັກເສັຍເປົ່າດາຍກໍບໍ່ມີແລ ບຸກຄົນຜູ້ໃຫ້ທານ  
ນັ້ນຫາກໄດ້ສເວີຍຜລະບຸນອັນນັ້ນແລ

ພະຍາມິລິນ:

ເຈົ້າກູ້ຈົ່ງໃຫ້ຮູ້ເຫດການນິທານອັນນັ້ນແດ່ເທິນ

ມະຫານາຄະເສນ:

ດູຣາມະຫາຣາດ ຄົນທັງຫລາຍຝູງໃດອັນມາກະທຳແຕ່ງແປງຍັງເຂົ້ານ້ຳໂພຊະ  
ນະອາຫານ ເຂົ້າຕົ້ມເຂົ້າໜົມທັງຫລາຍແລ້ວ ກໍຝາກບຸກຄົນຜູ້ ໑ ໃຫ້ເອົາໄປຫາ  
ຍາດພີ່ນ້ອງແຫ່ງຕົນດັ່ງນັ້ນ ບຸກຄົນຜູ້ເປັນຍາດນັ້ນຫາກໜີໄປທີ່ໃດທີ່ ໑ ຄືວ່າໄປ  
ທີ່ອື່ນເສຍດັ່ງນັ້ນ ເຂົ້າຂອງຝາກອັນນັ້ນຈັກຈົບຫາຍເສຍນັ້ນອັນຊະລີ

ພະຍາມິລິນ:

ຂ້າແຫ່ງເຈົ້າກູ້ ອັນວ່າຂອງຝາກອັນນັ້ນກໍບໍ່ຈົບຫາຍເສຍແລ ຂອງຝາກອັນນັ້ນ  
ຫລ້າງຄືນມາແກ່ເຈົ້າຂອງດັ່ງເກົ່າແລ

ມະຫານາຄະເສນ:

ດູຣາມະຫາຣາດ ອຸບປະມາອັນນັ້ນແລມີສັນໃດ ບຸກຄົນຜູ້ກະທຳບຸນນັ້ນກໍອຸບປະມາ  
ພໍ່າເປັນດັ່ງນັ້ນແລ ປຣະການ ໑ ຊາຍຜູ້ ໑ ອັນເຂົ້າໄປໃນຖ້ຳຄູຫາອັນບໍ່ມີປ່ອງບໍ່  
ມີແປວດັ່ງນັ້ນ ມັນເຂົ້າໄປເຖິງພາຍໃນຖ້ຳພຸ້ນແລ້ວມັນພອຍຈັກອອກທາງໃດນັ້ນ  
ຈາ

ພະຍາມິລິນ:

ຂ້າແຫ່ງເຈົ້າກູ້ ຊາຍຜູ້ນັ້ນກໍອອກມາທາງຕົ້ນມັນເຂົ້າໄປນັ້ນຫັນແລ

ມະຫານາຄະເສນ:

ດູຣາມະຫາຣາດ ອຸບປະມາອັນນັ້ນແລມີສັນໃດ ບຸກຄົນຜູ້ກະທຳບຸນແລ້ວ ອຸທິດ  
ສ່ວນບຸນໄປຫາຍາດພີ່ນ້ອງຜູ້ຕາຍໄປສູ່ປ່ຣະໂລກພາຍໜ້ານັ້ນ ຜິວ່າບຸນອັນນັ້ນບໍ່  
ໄດ້ຮອດໄດ້ເຖິງຜູ້ຕາຍດັ່ງນັ້ນ ກໍຫາກຄືນມາໄດ້ແກ່ມັນຜູ້ກະທຳນັ້ນເລົ່າແລ ກໍພໍ່າ  
ດັ່ງຊາຍຜູ້ເຂົ້າຖ້ຳຫາທາງອອກມາບໍ່ໄດ້ກໍເລົ່າຄືນມາປາກຖ້ຳທີ່ມັນເຂົ້າໄປຫົວທີ  
ນັ້ນແລ

ພະຍາມິລິນ:

ຂ້າແຫ່ງເຈົ້າກູ້ ກິຣິຍາອັນເຈົ້າກູ້ ກລ່າວແກ້ຍັງປັນຫາອັນນີ້ເປັນອັນດີແທ້ແລ  
ວ່າດັ່ງນັ້ນກໍມີແລ.